
Otče Damiáne. 
 
Dne 11.1.2024 jsem byl se podívat na půdě kostela v Petrovicích I, po opravě střechy a 
zamezení otvoru, kde byla závěj sněhu. Oprava byla řemeslníkem provedena dobře ale na půdě 
se vyskytuje sníh, který se tam dostává mezi šItem a střechou v přední čásJ. Kostel a střecha 
je z roku 1892. Strop kostela je jednoduchý – silnější prkna a mazanina. Ze střechy postupně 
opadává břidlice, kterou nelze v každém období znovu připevnit. Hrozí tak prolomení stropu a 
velká škoda. 
Proto navrhuji vzhledem i k Vaší nemoci  jmenovat ekonomickou farní radu pouze pro naší 
farnost tak jak to slíbil před farníky v kostele otec Stanislav a to v počtu 10-J farníků jak to 
provedl otec Antonín. Naše farnost je jediná z Vašich farnosI, kde nebyly dokončeny výměny 
střešních kryJn a opravy střešních konstrukcí aby se předešlo velkým škodám. Farní rada by 
sama zajištovala dotace, provádění oprav střech, s Vámi projednávala hospodaření farnosJ, 
zajišťování sponzorů, znovu obnovit jednání o prohlášení kostela v Petrovicích I za kulturní 
památku, kde je možnost získání dotací od Ministerstva kultury. Prostě všechno to, co Vaším 
příchodem skončilo. 
Výměnu střešních kryJn a konstrukcí střech kostelů odhaduji na 3 miliony Kč a to nelze bez 
zajištění dotací. Farnost ještě čeká oprava střech farních budov  za téměř 1 milion Kč. 
O kostelu v Petrovicích jsem jednal s místním panem starostou .Informoval jsem ho jak se 
prováděly opravy střech před Vaším příchodem tj za 11 let se podařilo získat celkem 11 dotací 
ze 7-mi různých zdrojů. Uvedl jsem příklad opravy věže kostela v Petrovicích, kde se podařilo 
k dotaci projednat s obcí dar 50 Jsíc Kč, další 3 sponzorské dary celkem 50 Js. Kč a sbírku 
farníků Petrovic 26700 Kč. Po vyúčtování opravy farnosJ zbylo 7030 Kč a z farních peněz 
nemusela dát ani Kč. 
Podobně to bylo u kostela Ve Vilémovicích,k de se podařilo celkovou opravu střechy a zvonice 
za 1,050 mil Kč zajisJt tak, že farnosJ zbylo 360 Kč. Jednalo se o 8 dotací ze 4 různých 
zdrojů,sponzorské dary, zajištění příjmu farnosJ a ocenění práce na opravě nás farníků. 
Nejlepší situace byla za otce Antonína Pavlase, který se na tom akJvně podílel,jezdil svým 
autem do Prahy, ke stavebním firmám, pořizoval fotografie svolával farní radu, ze které byly 
zápisy, projednával s námi hospodaření farnosJ, výsledky každé opravy se vyvěšovaly v kostele. 
Pana starostu jsem informoval o minulosJ, kdy obec Petrovice si sama postavila v roce 1892 
nový kostel a na stavbu nového farního kostela přispěla 10 Js. Kč, což byla 1/7 ceny.  Bavili jsme 
se se starostou o nemovitostech farnosJ tj. například 54 ha pozemků, 33 ha lesa. Ke kostelu 
v Petrovicích náleží 19 hektarů pozemků a 20 hektarů lesa. A také o tom, že od dob otce 
Antonína Pavlase se zvedlo nájemné z pozemků zhruba o polovinu. 
Pan starosta řekl, že má velký zájem o spolupráci na opravách kostela, zajištění pomoci úklidu 
kostela a že by rád aby se konaly v kostele alespoň 3 mše za rok jak to bylo dříve a aby se podle 
přání farníků konaly  pohřby v Petrovickém kostelu. S obcí je možná dohoda, aby na internetu 
oznamovaly konání mší o svátcích a posvícení, kdy přijíždějí i rodáci. 
Současně projevil přání, že pokud mu dáte klíče od kostela v Michalovicích, tak se o tento kostel 
bude starat. 
Protože vaše nemoc Vám neumožňuje sloužit tolik mší jako Vaši předchůdci jak jste v kostele 
oznámil, že v naší farnosJ nebude mše na Hod Boží velikonoční, což jste již ohlašoval loni a na 
základě připomínek mši odsloužil dovoluji si v zájmu udržení víry na venkově navrhnout 
následující řešení: 

1. Vždy na určitý časový úsek ohlásíte kolik mší a kde vám Váš zdravotní stav dovolí mše 
odsloužit – například na čtvrtleI. 



2. Dáte nám souhlas, že si sami zajisIme, když ne faráře tak alespoň jáhna na bohoslužbu 
slova. Jak jsem zjisJl z televize NOE tak to provádí diecéze Brno. Jáhen tam říkal, že má 
8 kostelů a že se mu podařilo v jednom kostelu zvýšit návštěvnost ze 6-J na 12 lidí. 
V našem farním kostelu je běžná návštěvnost od 25 lidí výše. 

3. Pokud by se nám to nepodařilo tak máme možnost zajisJt faráře jiné křesťanské církve. 
Podpořili bychom Imto snahu našich biskupů a našeho papeže o vzájemné spolupráci 
křesťanských církví. V naší farnosJ i spolupráci s místními evangelíky a Im i zvýšit počty 
lidí v kostele. 

Pobožnost v kostelu je třeba aby vedl teologicky vzdělaný člověk. Laici na to nestačí. 
Tyto služby by se samozřejmě zaplaJli z kostelní sbírky případně doplnili z peněz farnosJ, 
protože předchozí generace nám zanechaly dostatek majetku, z kterého farnost dostává 
peníze. 
V závěru bych Vás chtěl ujisJt že mým přáním je Vás vzhledem k Vašemu zdravotnímu stavu co 
nejméně zatěžovat.  Proto stále plaI moje nabídka i v mých 82 letech do doby dokud mi Pán 
Bůh zachová alespoň dosavadní zdraví a rozum na spolupráci s Vámi. 
Hlavně bych rád předal svoje zkušenosJ mladším farníkům, které jsem získal při zajišťování 
dotací, jednání se stavebními firmami, řemeslníky a zkušenosJ na opravách 5-J kostelů, 2 far 
včetně farních budov, 2 hřbitovů a zvonice od roku 1969. 
Pokud ještě mohu něco doporučit tak nesdělovat nepravdivé zprávy v kostelu, o období před 
Vámi, kterých se Vám dostává, na které Vás mimo mši upozorňuji. My starší farníci si to 
pamatujeme a mladým to mimo kostel vysvětlím. 
Aby nedošlo ke zkreslení mých názorů tak si to dovoluji zaslat otci vikáři, panu starostovi 
z Petrovic a člence farní rady pro informování  farníků. 
Váš farník FranJšek Nešpor. 
 
 
 
 
 
 
 


